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Anslag 
Sista dag för överklagan är den 21 maj 2025.   

Protokollet är justerat och justeringen har meddelats genom anslag på 
kommunens anslagstavla som finns på enkoping.se/anslagstavla. Anslaget 
sätts upp inom två dagar efter justering. 

Förvaringsplats 
Protokollet finns tillgängligt på enkoping.se/kommun-och-politik och hos det 
beslutande organet.  

Närvarande ledamöter 
Följande personer har närvarat under sammanträdet i egenskap av 
tjänstgörande ledamot:  

Josephine Närholm (M) ersätter Magnus Johansson (M) 
Lena Nyman (KD) ersätter Monica Avås (M) 
Helena Andersson (MP) 
Karin Ericsson (L) ersätter Rebecka Bergkvist (C) 
Per-Anders Staav (NE) § 49–70 
Thomas Ekblom (NE) ersätter Per-Anders Staav (NE) § 71–73 
Solweig Eklund (S) 
Tina Löfgren (S) 
Linus Kraufvelin (S) ersätter Johan Enfeldt (S) 
Jessica Eld Lovéus (SD) ersätter Thomas Lantz (SD) 

Ej tjänstgörande ersättare 
Följande personer har närvarat under sammanträdet i egenskap av ej 
tjänstgörande ersättare: 

Malin Englund (V) 
Thomas Ekblom (NE) §§ 49–70 

Övriga deltagare 
Följande personer har närvarat under sammanträdet: 
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Anna Marin, ekonom/controller 
Teresia Kjellgren, utredare 
Anders Dahlqvist, kvalitetsutvecklare 
Carina Westh, verksamhetschef  
Richard Aspholm, rektor 
Ritva Eriksson, enhetschef 
Maria Loison, skolpsykolog 
Tina Sandström, logoped 
John Danielsson, rektor 
Ebba Gordon Hultsjö, lokalsamordnare 
Rickard Westlöf, enhetschef 
Linda Lindahl, förvaltningschef 
Johanna Sköld, kommunsekreterare 
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Paragraf 49 

Upprop, val av protokolljusterare och tid för 
justering 

Beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att:  

1. Tina Löfgren (S) utses till protokollsjusterare på punkterna 1–3, §§ 
49–51, 
 

2. Solweig Eklund (S) utses till protokollsjusterare på resterande 
punkter, §§ 52–73, 
 

3. protokollet justeras den 29 april 2025.  

Beslutsgång 
Ordförande föreslår nämnden besluta att utse Tina Löfgren (S) och Solweig 
Eklund (S) till protokolljusterare för 49–51 respektive 52–73 §§, för justering 
den 29 april 2025. 

Ordförande frågar nämnden om den kan besluta enligt förslag, och nämnden 
svarar ja.  
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Paragraf 50 

Godkännande av föredragningslista 

Beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att:  

1. föredragningslistan godkänns med följande tillägg: 
a) beslut om val av ordförande till dagens sammanträde som 

punkt 3 i dagordningen (§ 51), 
b) stängda delar av utbildningsnämndens sammanträde som 

punkt 4 i dagordningen (§ 52). 

Beslutsgång 
Ordförande föreslår två tillägg på dagordningen:  

1. Beslut om ordförande till dagens sammanträde, 
2. Stängda delar av utbildningsnämndens sammanträde. 

Ordförande frågar därefter om nämnden kan besluta att fastställa 
dagordningen med ovanstående två tillägg och nämnden svarar ja.   
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Paragraf 51 

Beslut om val av ordförande till dagens 
sammanträde 

Beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att:  

1. Josephine Närholm (M) utses till ordförande under sammanträdet.  

Beslutsgång 
Ordförande föreslår att nämnden utser Josephine Närholm (M) till ordförande 
under sammanträdet. 

Ordförande frågar nämnden om den kan besluta enligt förslag, och nämnden 
svarar ja. 
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Paragraf 52 

Stängda delar av sammanträdet  

Beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att:  

1. hålla punkterna 21–25 (§§ 69–63) inom stängda dörrar.  

Beslutsgång 
Ordförande föreslår att nämnden håller punkterna 21–25 (§§ 69–63) inom 
stängda dörrar.  

Ordförande frågar nämnden om den kan besluta enligt förslag och nämnden 
svarar ja. 
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Paragraf 53 

Anmälan om jäv 

Beskrivning av ärendet 
Ordförande påminner de förtroendevalda om kommunallagens jävsregler i 6 
kap. 28–32 §§.  

Ordförande finner att inget jäv anmäls.  
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Paragraf 54 

Förvaltningschefen informerar 

Beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att:  

1. tacka för informationen.  

Beskrivning av ärendet 
Förvaltningschef Linda Lindahl informerar nämnden om ärenden som 
förvaltningen arbetar med.  

Beslutsgång 
Ordförande frågar om nämnden kan tacka för informationen och finner så.    
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Paragraf 55 

Kommande ärenden 

Beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att:  

1. tacka för informationen.  

Beskrivning av ärendet 
Förvaltningschef Linda Lindahl informerar nämnden om kommande ärenden 
till nämnden.  

Beslutsgång 
Ordförande frågar om nämnden kan tacka för informationen och finner så.  
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Paragraf 56 
Ärendenummer UN2025/271 

Projekt avgiftsfritt fritids 

Beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att:  

1. tacka för informationen.  

Beskrivning av ärendet 
Förvaltningschef Linda Lindahl informerar om hennes examensarbete som 
skulle kunna genomföras i Enköpings kommun gällande likvärdighet i 
fritidshemmet.  

Bakgrunden handlar om att skapa ett fritidshem för alla, eftersom det idag 
finns en risk för oändamålsenlig ojämlikhet och utanförskap. Syftet med 
studien handlar om öka likvärdigheten för elever i Enköpings kommun. Målet 
var att öka likvärdigheten i Enköpings kommun, skapa ett lärande som sker 
hela dagen samt att främja framtidstro och kunskapsutvecklingen.  

Förslag är att testa avgiftsfri fritidshemsverksamhet efter skoltid som gäller 
för barn till arbetssökande och föräldralediga under en fyraårsperiod med 
start hösttermin 2027. 

Beslutsgång 
Ordförande frågar om nämnden kan besluta att tacka för informationen och 
finner så.  

Beslutsunderlag 
Följande handlingar har legat till grund för beslutet:  

• Examensarbete, Likvärdighet i fritidshemmet, Linda Lindahl, 2025-02-
25 
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Paragraf 57 
Ärendenummer UN2025/323 

Utbildningsnämndens kvartalsrapport 
januari–mars 2025 

Beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att: 

1. fastställa kvartalsrapport januari–mars 2025, daterad 14 april 2025. 

Beskrivning av ärendet 
Utbildningsnämndens utfall jämfört med budget för perioden är ett överskott 
med 8,8 miljoner kronor.  

Intäkterna är högre än budget och kostnaderna är lägre än budget. 
Avvikelserna förklaras framför allt av olika periodisering mellan budget och 
utfall med högre intäkter för barnomsorgsavgifter inbetalda av föräldrar, lägre 
kostnader för köp av verksamhet (utbildningskostnader) och lägre övriga 
kostnader. 

Nämndens prognos för 2025 är -1 496,6 miljoner kronor. Det innebär ett 
överskott med 0,1 miljoner kronor och en budget i balans. 

Det positiva resultatet beräknas att jämna ut sig under året för nämnden som 
helhet. Det kan dock bli stora avvikelser för vissa verksamheter. Stora 
skillnader mellan beslutad volym enligt resursfördelningsmodellen (RFM) 
beslutad i kommunfullmäktige och faktiskt antal inskrivna barn och elever, 
leder till stora avvikelser i prognosen för främst förskola och gymnasieskola.  

Beslutsgång 
Ordförande frågar nämnden om den kan besluta enligt liggande förslag och 
finner att nämnden svarar ja. 
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Beslutsunderlag 
Följande handlingar har legat till grund för beslutet: 

• Tjänsteskrivelse, 2025-04-14 
• Utbildningsnämndens kvartalsrapport januari–mars 2025, 2025-04-14 

Sändlista 
Beslutat skickas till: 

• Kommunstyrelsen, för åtgärd 
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Paragraf 58 
Ärendenummer UN2025/273 

Utbildningsnämndens verksamhetsanalys 
2026 och plan för 2027–2028 

Beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att:  

1. ändra raderna 7 och 9 i den andra tabellen under överskriften 5.1.1. 
Åtgärder för att få budget i balans utifrån beslutade effektiviseringar 
till följande: 
- Rad 7: Minskad skol/elevpeng till egna verksamheter 2026 
- Rad 9: Minskad skol/elevpeng till egna verksamheter 2027, 
 

2. ta bort rad 2, nedläggning av EnaT/Naturskola i den andra tabellen 
under överskriften 5.1.1. Åtgärder för att få budget i balans utifrån 
beslutade effektiviseringar, 
 

3. ta bort stycket gällande konsekvenser av nedskärning av personal 
samt nedläggning av EnaT/Naturskola under rubriken 5.1.1, 
 

4. uppdra till förvaltningar att genomföra redaktionella ändringar utifrån 
att meningar gällande uppsägning av personal försvinner från 
tabellen, 
 

5. utifrån ovanstående korrigeringar anta verksamhetsanalys 2026 och 
plan 2027–2028, daterad 2025-04-23. 

Reservationer 
Linus Kraufvelin (S), Tina Löfgren (S) och Solweig Eklund (S) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för eget yrkande med följande motivering:  

”Den av fullmäktige beslutade ramen för 2026 är inte realistisk. Att 
gå från noll till 2,3 procent i effektiviseringskrav från ett år till ett 
annat är helt enkelt inte praktiskt genomförbart. Ramen innehåller 
heller inte några antaganden om beslut om statsbidrag från 
regeringen i höstens budgetproposition. Att ta fram detaljerade 
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besparingsförslag baserat på en ram som saknar förankring i både 
politik och verklighet är inte meningsfullt. Det är inte heller vad som 
krävs enligt den av kommunfullmäktige beslutade styrmodellen. I 
styrmodellen finns heller inget krav på att förbereda för en 
ytterligare besparing på en procent. Socialdemokraterna deltog 
inte besluten i punkterna 1-7.” 

Per-Anders Staav (NE) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 

Beskrivning av ärendet 
Verksamhetsanalysen utgör en del av kommunens årshjul för planering, 
uppföljning och analys, vilken är en del av kommunens styrmodell.  

Verksamhetsanalysen innebär en analys av nämndens behov inom den 
aktuella treårsperioden. Dokumentet beskriver nämndens behov till följd av 
förändringar som identifierats i kommunens trend- och omvärldsanalys, 
ändrade lagar och myndighetskrav samt övriga behov. Vidare analyseras 
förändringar i nämndens ekonomi utifrån föreslagen driftbudget och 
budgetram. 

I analysen lämnas även förslag på åtgärder för att få en budget i balans efter 
beslutad effektivisering. Förslag på åtgärder ifall ramen skulle minskas 
ytterligare 1 % lämnas också.   

Nämndens investeringsplan för åren 2025–2034 finns också med i 
verksamhetsanalysen. 

Yrkande 
Josephine Närholm (M) yrkar att i verksamhetsanalysen under överskriften 
5.1.1. Åtgärder för att få budget i balans utifrån beslutade effektiviseringar 
ändra till följande skrivningar i den andra tabellen:   

• Rad 7: Minskad skol/elevpeng till egna verksamheter 2026 
• Rad 9: Minskad skol/elevpeng till egna verksamheter 2027 

Utöver det yrkar Josephine Närholm (M) att: 

1. ta bort stycket gällande konsekvenser av nedskärning av personal 
under rubriken 5.1.1, 
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2. uppdra till förvaltningar att genomföra redaktionella ändringar utifrån 
att meningar gällande uppsägning av personal försvinner från 
tabellen. 

Utifrån ovanstående ändringsyrkanden yrkar Josephine Närholm (M) att 
utbildningsnämnden beslutar anta verksamhetsanalysen i sin helhet.  

Helena Andersson (MP) yrkar att i verksamhetsanalysen under överskriften 
5.1.1. Åtgärder för att få budget i balans utifrån beslutade effektiviseringar ta 
bort följande i den andra tabellen:   

• Rad 2: nedläggning av EnaT/Naturskola (3 tjänster) 

Per-Anders Staav (NE) inkommer med följande yrkande:  

1. Nedläggning av Café mötet stryks som utpekad besparingspunkt 
eftersom frågan hur man organiserar plats där vux-elever äter på ett 
kostnadseffektivt sätt ligger på en orimlig detaljnivå jämfört med var vi 
är i budgetprocessen. När det dessutom finns ett uppdrag från 
fullmäktige att tillhandahålla praktikplatser bör vi inte nämnden gå in 
och utan detaljerad analys ta bort en verksamhet som ger möjlighet 
till sådana praktikplatser utan nämnden bör låta förvaltningen jobba 
för att få bättre kostnadstäckning för Café Mötet. Städkostnaderna 
skulle också öka om lokalen inte längre drivs som café, så att den 
reella besparingen riskerar bli betydligt mindre än vad som utlovas. 
 

2. Punkten Sänkning av tid i förskolan från 20 till 15 timmar stryks som 
utpekad besparingspunkt eftersom tidigare utredning från 
förvaltningen visar att punkten inte alls är en besparing utan 
ekonomin försvagas om punkten genomförs. Anledningen till detta är 
för att vi inte har någon extra personal anställd för att dessa barn är 
en timme extra per dag på skolan, men att familjer som har råd att 
brukar erbjudandet får betala in avgift för att barnen är där mer än de 
15 timmar som är gratis. Olika utformningar av hur många timmar 
barnen är på förskolan kan ändra storleken på budet försvagningen 
men inget tyder på att det netto kan bli en besparingspunkt. 

Per-Anders Staav (NE) yrkar därutöver bifall till Helena Anderssons (MP) 
ändringsyrkande.  

Tina Löfgren (S), Linus Kraufvelin (S) och Solweig Eklund (S) yrkar att 
utbildningsnämnden beslutar att: 
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1. nämnden begär att de planeringsförutsättningar som 
kommunstyrelsen ska besluta om i juni tar hänsyn till ökade 
vistelsetider som en volymökning 
 

2. Socialdemokraternas förslag om så kallad Nybyggnadspeng 
skyndsamt utreds eftersom Verksamhetsanalysen visar att en sådan 
modell redan 2026 skulle spara 4,4 miljoner koronor. 
 

3. redovisa konsekvenserna avseende Sänkning av tid i förskolan från 
20 till 15 timmar saknar helt analys av effekterna till följd av 
nämndens resursfördelningsmodell i dokumentet Internbudget och 
prislista. Förändringen skulle, utan förändringar i 
resursfördelningsmodellen mellan förskolor, leda till dramatiska 
konsekvenser för enskilda förskolors ekonomiska förutsättningar. 
 

4. avsnitt 6 stryks i sin helhet.  
 

5. avsnitt 5.1.1. ändras enligt följande:  
Följande stycken införs efter meningen ”2027 behöver nämnden 
effektivisera ytterligare 32,2 mnkr till följd av ytterligare 
effektiviseringar och ytterligare fallande barnantal.”:  
 
Konsekvenserna av en budgetram för 2026 som baseras på ett 
antagande om helt uteblivna beslut om höjda eller nya statsbidrag i 
budgetpropositionen i höst, och ett effektiviseringskrav på 2,3 procent 
blir dramatiska. För att få en sådan budget att gå ihop krävs nedlagda 
verksamheter och kvalitetsförsämringar motsvarande 100 årsarbetare 
2026 och ytterligare ca 40 under 2027. Det motsvarar nio procent av 
personalstyrkan i kommunens största nämnd. Till detta kommer att 
komma överföring av kostnader för tomställda lokaler till andra 
nämnder i kommunen samt med stor sannolikhet ökade sociala 
kostnader.  
 
Utbildningsnämnden bedömer sett till övergripande prioriteringar och 
andra styrande dokument i kommunen inte detta som möjligt att 
genomföra och emotser beslut om realistiska 
planeringsförutsättningar. Utbildningsnämnden kommer sedan, precis 
som tidigare år, att driva en verksamhet med budget i balans. 
 
All text stryks, från meningen ”Förvaltningen har utrett och haft 
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politiska avstämningar gällande flera förslag på åtgärder för att få 
budget i balans.” till och med hela avsnittet ”Sänkning av tid i 
förskolan från 20 till 15 timmar”. 

Beslutsgång 
Ordförande konstaterar att det finns fyra förslag till beslut och nio 
ändringsyrkanden. 

Ändringsyrkanden är följande:  

1. Ändra om rad 7 till följande: Minskad skol/elevpeng till egna 
verksamheter 2026 
 

2. Ändra om rad 9 till följande: Minskad skol/elevpeng till egna 
verksamheter 2027 
 

3. Ta bort stycket gällande konsekvenser av nedskärning av personal 
under rubriken 5.1.1 
 

4. Uppdra till förvaltningar att genomföra redaktionella ändringar utifrån 
att meningar gällande uppsägning av personal försvinner från 
tabellen. 
 

5. Ta bort rad 2: nedläggning av EnaT/Naturskola i den andra tabellen 
under överskriften 5.1.1. Åtgärder för att få budget i balans utifrån 
beslutade effektiviseringar samt ta bort konsekvensbeskrivningar 
gällande rad 2. 
 

6. Ta bort rad 1: nedläggning av Café mötet den andra tabellen under 
överskriften 5.1.1. Åtgärder för att få budget i balans utifrån beslutade 
effektiviseringar samt ta bort konsekvensbeskrivningar gällande rad 1. 
 

7. Ta bort rad 4: Punkten Sänkning av tid i förskolan från 20 till 15 
timmar under överskriften 5.1.1. Åtgärder för att få budget i balans 
utifrån beslutade effektiviseringar samt ta bort 
konsekvensbeskrivningar gällande rad 4. 
 

8. Ta bort avsnitt 6 i verksamhetsanalysen. 
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9. Under överskriften 5.1.1. Åtgärder för att få budget i balans utifrån 
beslutade effektiviseringar ändra om till följande: 
Två nya stycken införs efter meningen ”2027 behöver nämnden 
effektivisera ytterligare 32,2 mnkr till följd av ytterligare 
effektiviseringar och ytterligare fallande barnantal.”: 
 
Konsekvenserna av en budgetram för 2026 som baseras på ett 
antagande om helt uteblivna beslut om höjda eller nya statsbidrag i 
budgetpropositionen i höst, och ett effektiviseringskrav på 2,3 procent 
blir dramatiska. För att få en sådan budget att gå ihop krävs nedlagda 
verksamheter och kvalitetsförsämringar motsvarande 100 årsarbetare 
2026 och ytterligare ca 40 under 2027. Det motsvarar nio procent av 
personalstyrkan i kommunens största nämnd. Till detta kommer att 
komma överföring av kostnader för tomställda lokaler till andra 
nämnder i kommunen samt med stor sannolikhet ökade sociala 
kostnader. 
 
Utbildningsnämnden bedömer sett till övergripande prioriteringar och 
andra styrande dokument i kommunen inte detta som möjligt att 
genomföra och emotser beslut om realistiska 
planeringsförutsättningar. Utbildningsnämnden kommer sedan, precis 
som tidigare år, att driva en verksamhet med budget i balans. 
 
All text stryks, från meningen ”Förvaltningen har utrett och haft 
politiska avstämningar gällande flera förslag på åtgärder för att få 
budget i balans.” till och med hela avsnittet ”Sänkning av tid i 
förskolan från 20 till 15 timmar”. 

Förslag till beslut är följande:  

1. att anta verksamhetshetplanen i sin helhet, daterad 2025-04-23. 
 

2. att redovisa konsekvenserna avseende Sänkning av tid i förskolan 
från 20 till 15 timmar saknar helt analys av effekterna till följd av 
nämndens resursfördelningsmodell i dokumentet Internbudget och 
prislista. Förändringen skulle, utan förändringar i 
resursfördelningsmodellen mellan förskolor, leda till dramatiska 
konsekvenser för enskilda förskolors ekonomiska förutsättningar. 
 

3. att nämnden begär att de planeringsförutsättningar som 
kommunstyrelsen ska besluta om i juni tar hänsyn till ökade 
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vistelsetider som en volymökning 
 

4. att Socialdemokraternas förslag om så kallad Nybyggnadspeng 
skyndsamt utreds eftersom Verksamhetsanalysen visar att en sådan 
modell redan 2026 skulle spara 4,4 miljoner koronor. 

Ordförande berättar att ändringsyrkanden kommer att hanteras först var för 
sig och därefter kommer förslag till beslut hanteras var för sig. 

Först kommer Socialdemokraternas ändringsyrkande nummer 9 gällande 
rubriken 5.1.1 att hanteras eftersom det gäller borttag av ett helt stycke. Om 
ändringsyrkandet faller kommer resterande ändringsyrkande kring rubrik 
5.1.1 att hanteras. Om detta yrkandet bifalls kommer ändringsyrkanden 
nummer 1-7 inte att hanteras eftersom då är stycket som det yrkas på borta.  

Ordförande ställer därför först frågan om nämnden bifaller eller avslår 
ändringsyrkande nummer 9 och finner avslag. 

Ordförande hanterar därmed resterande yrkanden:  

Ordförande ställer därefter frågan om nämnden bifaller eller avslår 
ändringsyrkande nummer 1 och finner bifall. 

Ordförande ställer därefter frågan om nämnden bifaller eller avslår 
ändringsyrkande nummer 2 och finner bifall. 

Ordförande ställer därefter frågan om nämnden bifaller eller avslår 
ändringsyrkande nummer 3 och finner bifall. 

Ordförande ställer därefter frågan om nämnden bifaller eller avslår 
ändringsyrkande nummer 4 och finner bifall. 

Ordförande ställer därefter frågan om nämnden bifaller eller avslår 
ändringsyrkande nummer 5 och finner bifall. 

Ordförande ställer därefter frågan om nämnden bifaller eller avslår 
ändringsyrkande nummer 6 och finner avslag. 

Ordförande ställer därefter frågan om nämnden bifaller eller avslår 
ändringsyrkande nummer 7 och finner avslag. 

Ordförande ställer därefter frågan om nämnden bifaller eller avslår 
ändringsyrkande nummer 8 och finner avslag. 
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Ordförande ställer därefter frågan om nämnden kan, efter ovanstående 
bifallsändringar på ändringsyrkande, anta verksamhetsanalysen daterad 
2025-04-23 och finner så. 

Ordförande ställer därefter frågan om nämnden beslutar att bifalla eller avslå 
förslag till beslut punkt 2 och finner avslag. 

Votering begärs och genomförs.  

Ordförande meddelar följande beslutsgång: 
JA-röst för bifall till förslag till beslut punkt 2.  
NEJ-röst för avslag till förslag till beslut punkt 2.  

Med 4 JA-röster mot 5 NEJ-röster, 0 avstår så konstaterar ordförande att 
nämnden har avslagit förslag till beslut punkt 2.  

Ordförande ställer därefter frågan om nämnden beslutar att bifalla eller avslå 
förslag till beslut punkt 3 och finner avslag. 

Ordförande ställer därefter frågan om nämnden beslutar att bifalla eller avslå 
förslag till beslut punkt 4 och finner avslag. 

Omröstningsresultat 
Följande personer har röstat JA:  

• Linus Kraufvelin (S)  
• Per-Anders Staav (NE)  
• Tina Löfgren (S)  
• Solweig Eklund (S)  

Följande personer har röstat NEJ:  

• Lena Nyman (KD)  
• Karin Ericsson (L)  
• Helena Andersson (MP)  
• Jessica Eld Lovéus (SD)  
• Josephine Närholm (M)  

Särskilda yttranden 
Malin Englundh (V) lämnar följande särskilda yttrande:  
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Vi i vänsterpartiet stöder socialdemokraternas yrkande gällande 
nämndens verksamhetsanalys. Vi vill också framföra att vi ser 
med oro på effektiviseringskravets konsekvenser för nämndens 
verksamheter och anser att detta krav bör tas bort i budget för 
2026. 

Jessica Eld Lovéus (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 

Sverigedemokraterna anser att det i nuläget är för tidigt att 
besluta om eventuella föreslagna åtgärder för budget i balans. 
Detta därför att många förändringar står framför dörren, såsom 
bland annat uppsägningar/sammanslagningar av lokaler och 
osäkerhet kring antal elever/barn från eventuell nerlagda 
friskolor/annan huvudman. 

Beslutsunderlag 
Följande handlingar ligger till grund för beslutet: 

• Tjänsteskrivelse, 2025-04-02 
• Utbildningsnämndens verksamhetsanalys 2026 och plan för 2027–

2028, 2025-04-15 
• Utbildningsnämndens verksamhetsanalys 2026 och plan för 2027–

2028, 2025-04-15 med markerade ändringar mot version 2025-04-02 

Sändlista 
Beslutet skickas till:  

• Kommunstyrelsen, för åtgärd 
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Paragraf 59 
Ärendenummer UN2025/143 

Svar på remiss "Ansökan från NTI Gymnasiet 
Ellips AB" (SI 2025:1373) 

Beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att: 

1. anta yttrande, daterat 11 mars 2025, som svar på remiss ” Ansökan 
från NTI Gymnasiet Ellips AB” (SI 2025:1373). 

Beskrivning av ärendet 
En remiss, SI 2025:1373, från Skolinspektionen inkom till nämnden 14 
februari 2025, då NTI gymnasiet Ellips AB hos Skolinspektionen ansökt om 
deltagande i riksrekryterande gymnasial spetsutbildning vid den fristående 
gymnasieskolan NTI gymnasiet i Uppsala kommun från och med läsåret 
2026/2027. 

Skolinspektionen vill ha svar senast 21 maj 2025. 

Det relativt höga antagningskravet att klara ett prov samt de få platserna (6 
platser 2026) kan leda till att även om flera potentiella WGY-elever söker 
utbildningen kommer inte så många av de att antas.   

Utbildningsnämndens bedömning är således att om NTI gymnasiet startar 
sin spetsutbildning kommer det inte påverka kommunens gymnasieskola 
nämnvärt. 

Yrkande 
Per-Anders Staav (NE) yrkar att sista meningen i yttrande daterat 9 april 
2025, "dock vill nämnden lägga till att det de elever som besitter denna 
kompetens bör utmanas, och ur detta perspektiv är spetsutbildning att 
rekommendera", stryks.  

Solweig Eklund (S) yrkar bifall till Per-Anders Staav (NE) yrkande.  

Helena Andersson (MP) yrkar bifall till liggande förslag.  
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Beslutsgång 
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut samt ett 
ändringsyrkande.  

Ordförande ställer därför först frågan om ändringsyrkande ska bifallas eller 
avslås och finner avslag. 

Votering begärs och genomförs.  

Ordförande meddelar följande beslutsgång:  
JA-röst för bifall till ändringsyrkandet.  
NEJ-röst för avslag till ändringsyrkandet.  

Med 4 JA-röster mot 5 NEJ-röster så konstaterar ordförande att nämnden 
har beslutat att avslå Per-Anders Staavs (NE) ändringsyrkande. 

Ordförande frågar därefter om nämnden kan besluta enligt liggande förslag 
och nämnden svarar ja.  

Omröstningsresultat 
Följande personer har röstat JA:  

• Linus Kraufvelin (S)  
• Per-Anders Staav (NE)  
• Tina Löfgren (S)  
• Solweig Eklund (S)  

Följande personer har röstat NEJ:  

• Lena Nyman (KD)  
• Karin Ericsson (L)  
• Helena Andersson (MP)  
• Jessica Eld Lovéus (SD)  
• Josephine Närholm (M)  

Beslutsunderlag 
Följande handlingar har legat till grund för beslutet: 

• Tjänsteskrivelse, 2025-04-09 
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• Yttrande, svar på remiss ”Ansökan från NTI Gymnasiet Ellips AB” (SI 
2025:1373), 2025-04-09 

• Ansökan NTI Gymnasiet Ellips AB 2025-1373 
• Remissmissiv, 2025-02-13 

Sändlista 
Beslutet skickas till: 

• Skolinspektionen, för åtgärd 
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Paragraf 60 
Ärendenummer UN2025/73 

Svar på remiss "Förstärkningsundervisning i 
skolan – en försöksverksamhet för fler 
behöriga elever" (SOU 2024:94) 

Beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att: 

1. anta yttrande, daterat 19 mars 2025, som svar på remiss 
”Förstärkningsundervisning i skolan – en försöksverksamhet för fler 
behöriga elever” (SOU 2024:94). 

Reservationer 
Linus Kraufvelin (S), Tina Löfgren (S) och Solweig Eklund (S) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för eget yrkande.  

Beskrivning av ärendet 
En remiss av utredningen om ”Förstärkningsundervisning i skolan – en 
försöksverksamhet för fler behöriga elever” (SOU 2024:94) inkom från 
Utbildningsdepartementet till utbildningsnämnden den 21 januari 2025.  

Nämnden har möjlighet att inkomma med synpunkter i anslutning till 
nämndsammanträdet i april 2025. 

I betänkandet föreslås införandet av en treårig försöksverksamhet med 
förstärkningsundervisning i svenska, svenska som andraspråk och 
matematik. Undervisningen ska vara obligatorisk och genomföras utöver 
ordinarie schema, i halvklass eller genom elevurval, där de elever som 
riskerar att inte klara målen undervisas i små grupper. Utredningen föreslår 
även införande av sommarlovsskola. Sommarlovsskolan ska vara 
färdighetstränande och språkstärkande. Den är också tänkt att vara frivillig 
för huvudmannen att anordna. 

Utbildningsnämnden ställer sig generellt positiv till införandet av en 
försöksverksamhet med förstärkningsundervisning. De delar vi valt att 
kommentera finns att läsa i yttrandet. 



 
 
 
 
 

28 (48)

Yrkande 
Tina Löfgren (S), Linus Kraufvelin (S) och Solweig Eklund (S) yrkar på 
följande ändringar i yttrandet daterat 20 mars 2025:  

1. att meningen "Nämnden menar i stället att för de yngre årskurserna 
bör förslaget om halvklass prövas." ändras till "Nämnden menar i 
stället att för de yngre årskurserna bör förslaget om halvklass eller 
andra lösningar för ökad lärar- och personaltäthet prövas." (i första 
stycket på sidan 2)  
 

2. att avsnittet "Halvklass/elevurval" kompletteras med ytterligare en 
mening. "Utbildningsnämnden anser också att utvärdering av 
halvklass och elevurval ska göras gentemot  
andra modeller för ökad lärar- och personaltäthet." 
 

3. att hela avsnittet om Ändrad timplan stryks.  

Helena Andersson (MP) yrkar bifall till liggande förslag.  

Beslutsgång 
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och tre 
ändringsyrkande.  

Ordförande hanterar frågar först om nämnden beslutar att bifalla eller avslå 
ändringsyrkanden var för sig:  

Ordförande frågar om ändringsyrkande 1 bifalls eller avslås och finner 
avslag.  

Ordförande frågar om ändringsyrkande 2 bifalls eller avslås och finner 
avslag. 

Ordförande frågar om ändringsyrkande 3 bifalls eller avslås och finner 
avslag. 
 
Ordförande frågar därefter om nämnden kan besluta enligt liggande förslag 
och nämnden svarar ja.  

Beslutsunderlag 
Följande handlingar har legat till grund för beslutet: 
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• Tjänsteskrivelse, 2025-03-20 
• Yttrande, svar på remiss ”Förstärkningsundervisning i skolan – en 

försöksverksamhet för fler behöriga elever” (SOU 2024:94), 2025-03-
20 

• Remissmissiv, 2025-01-20 

Sändlista 
Beslutet skickas till: 

• Utbildningsdepartementet, för åtgärd 
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Paragraf 61 
Ärendenummer UN2025/270 

Programutbud Westerlundska gymnasiet 
läsåret 26/27 

Beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att: 

1. på Westerlundska gymnasieskolan erbjuda följande 
gymnasieprogram och inriktningar läsåret 2026/2027: 

• Barn- och fritidsprogrammet 
- Pedagogiskt och socialt arbete 
 

• Bygg- och anläggningsprogrammet 
- Husbyggnad 
- Måleri 
 

• Ekonomiprogrammet 
- Ekonomi 
- Juridik 
 

• El- och energiprogrammet 
- Dator- och kommunikationsteknik 
- Elteknik 
 

• Estetiska programmet 
- Musik 
 

• Särskild variant inom det estetiska området – musik 
 

• Fordons- och transportprogrammet 
- Fordonsskadeteknik och lackering 
- Lastbil och mobila maskiner 
- Personbil 
 

• Försäljnings- och serviceprogrammet 
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• Naturvetenskapsprogrammet 
- Naturvetenskap 
- Naturvetenskap och samhälle 
 

• Restaurang- och livsmedelsprogrammet 
- Kök och servering 
 

• Samhällsvetenskapsprogrammet 
- Beteendevetenskap 
- Medier, journalistik och kommunikation 
- Samhällsvetenskap 
 

• Teknikprogrammet 
- Design och produktutveckling 
- Informations- och medieteknik 
- Teknikvetenskap 
 

• Vård- och omsorgsprogrammet 

Beskrivning av ärendet 
Utbildningsnämnden ska varje läsår fatta beslut om vilka nationella 
gymnasieprogram som gymnasieskolan ska erbjuda kommande läsår. 
Programutbudet föreslås enligt följande: 

• Barn- och fritidsprogrammet 
• Bygg- och anläggningsprogrammet 
• Ekonomiprogrammet 
• El- och energiprogrammet 
• Estetiska programmet 
• Särskild variant inom det estetiska området- musik 
• Fordons- och transportprogrammet 
• Försäljnings- och serviceprogrammet 
• Naturvetenskapsprogrammet 
• Restaurang- och livsmedelsprogrammet 
• Samhällsvetenskapsprogrammet 
• Teknikprogrammet 
• Vård- och omsorgsprogrammet 
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Förvaltningen ska dessutom återkomma med en fördjupad analys av 
sökhistorik, aktuellt sökläge samt ekonomiska förutsättningar inför beslut om 
programstart 2026/27. 

Yrkande 
Ordförande frågar nämnden om den kan besluta enligt liggande förslag och 
finner att nämnden svarar ja.  

Beslutsunderlag 
Följande handlingar har legat till grund för beslutet: 

• Protokollsutdrag, utbildningsnämndens arbetsutskott, 2025-04-09, § 
33 

• Tjänsteskrivelse, 2025-03-19 

Sändlista 
Beslutet skickas till: 

• Westerlundska gymnasiet, för åtgärd 
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Paragraf 62 

Information om regionala yrkesutbildningar 
samt statsbidrag  

Beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att:  

1. tacka för informationen.  

Beskrivning av ärendet 
Rektor Richard Aspholm informerar om regionala yrkesutbildningar samt 
statsbidrag. 

Beslutsgång 
Ordförande frågar nämnden om den kan tacka för informationen och 
nämnden svarar ja.  
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Paragraf 63 
Ärendenummer UN2025/194 

Patientsäkerhetsberättelse 2024  

Beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att: 

1. tacka för rapporten ”Patientsäkerhetsberättelse 2024 för Elevhälsans 
medicinska och psykologiska insatser samt för Grundskolestöd 
logopedernas insats inom utbildningsförvaltningen i Enköpings 
kommun”, daterad 28 februari 2025 och lägga den till handlingarna. 

Beskrivning av ärendet 
Utbildningsnämnden i Enköpings kommun är vårdgivare för den hälso- och 
sjukvårdsverksamhet som bedrivs inom grundskolans och gymnasieskolans 
medicinska och psykologiska elevhälsa samt inom Grundskolestöd av den 
logopediska enheten. Med hälso- och sjukvård avses att bedriva ett 
systematiskt patientsäkerhetsarbete för att förebygga och minimera 
vårdskador inom verksamheten. Hälso- och sjukvårdspersonal inom 
elevhälsan omfattar skolsköterskor, skolläkare och psykologer samt inom 
Grundskolestöd omfattar logopeder, all hälso- och sjukvårdspersonal har 
legitimation för sitt yrke.  

Syftet med patientsäkerhetsberättelsen är att öppet och tydligt redovisa 
strategier, mål och resultat av arbetet med att förbättra patientsäkerheten. 
Den ska vara tillgänglig så att informationsbehovet hos externa intressenter 
tillgodoses samt vara utformad så att den kan ingå i vårdgivarens 
ledningssystem för patientsäkerheten (SOSFS 2011:9 7 kap. 3§). 

Centrala elevhälsan, gymnasiets elevhälsa och logopeder inom 
Grundskolestöd har därför tagit fram en patientsäkerhetsberättelse över 
elevhälsans medicinska, psykologiska och logopedernas insatser i 
Enköpings kommuns skolor 2024.  

3 kap. 10 § patientsäkerhetslagen (2010:659) kräver att en årlig 
patientsäkerhetsberättelse upprättas som ska vara färdig senast 1 mars 
varje år och att dokumentet redovisas för nämnden.  
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Beslutsgång 
Ordförande frågar nämnden om den kan besluta enligt liggande förslag och 
finner att nämnden svarar ja. 

Beslutsunderlag 
Följande handlingar har legat till grund för beslutet: 

• Tjänsteskrivelse, daterad 2025-03-20 
• Patientsäkerhetsberättelse 2024, daterad 2025-02-28 
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Paragraf 64 
Ärendenummer UN2025/151 

Anmälan av delegationsbeslut 

Beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att: 

1. förteckningen över delegationsbeslut daterad 16 april 2025 är anmäld 
och läggs till handlingarna. 

Beskrivning av ärendet 
Utbildningsnämnden har genom sin delegationsordning överlåtit 
beslutanderätt i vissa ärenden till tjänstepersoner eller förtroendevalda. 
Sådana beslut ska anmälas till nämnden.  

Förteckning över delegationsbeslut fattade 19 mars–16 april 2025 återfinns i 
bilaga. 

Beslutsgång 
Ordförande frågar nämnden om den kan besluta enligt liggande förslag och 
finner att nämnden svarar ja. 

Beslutsunderlag 
Följande handlingar har legat till grund för beslutet:  

• Tjänsteskrivelse, 2025-04-16 
• Förteckning delegationsbeslut, 2025-04-16 
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Paragraf 65 
Ärendenummer UN2025/44 

Meddelanden till utbildningsnämnden för 
kännedom 

Beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att: 

1. tacka för informationen. 

Beskrivning av ärendet 
Meddelandeärenden är en sammanställning av handlingar och ärenden som 
meddelats utbildningsnämnden för kännedom.  

Följande handlingar har inkommit: 

• Förtydligande av uppdrag och ändrat datum för rapportering av 
utredning om integration 

– Protokollsutdrag, kommunstyrelsen 2025-04-01, 70 § 

Beslutsgång 
Ordförande frågar nämnden om den kan tacka för informationen, och 
nämnden svarar ja. 

Beslutsunderlag 
Följande handlingar har legat till grund för beslutet: 

• Tjänsteskrivelse, 2025-04-15 
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Paragraf 66 

Ordförande informerar 

Beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att:  

1. ärendet utgår.  

Yrkande 
Eftersom ordinarie ordförande inte är närvarande föreslår ordförande att 
ärendet utgår.  

Ordförande frågar om nämnden kan besluta enligt förslag, och nämnden 
svarar ja. 
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Paragraf 67 

Övrig information 

Beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att:  

1. ärendet utgår.  

Yrkande 
Ordförande föreslår att ärendet utgår eftersom ingen övrig information finns 
att meddela. 

Ordförande frågar om nämnden kan besluta enligt förslag, och nämnden 
svarar ja. 
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Paragraf 68 

Övriga frågor 

Beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att:  

1. ärendet utgår.  

Yrkande 
Ordförande föreslår att ärendet utgår eftersom inga övriga frågor är anmälda.  

Ordförande frågar om nämnden kan besluta enligt förslag, och nämnden 
svarar ja. 
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Paragraf 69 
Ärendenummer UN2025/336 

Återkoppling kränkningsrapportering 

Beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att:  

1. bordlägga ärendet.  

Beskrivning av ärendet 
Ordinarie ordförande har önskat få information kring förvaltningens arbete 
med den kränkningsrapportering som ska ske enligt 6 kap. 10 § skollagen 
(2010:800). 

Yrkande 
Josephine Närholm (M) yrkar att ärendet bordläggs.  

Beslutsgång 
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut, vilket är att 
nämnden bordlägger ärendet. 

Ordförande frågar om nämnden kan besluta enligt förslag, och nämnden 
svarar ja. 

Beslutsunderlag 
Följande handlingar har legat till grund för beslutet:  

• Återkoppling av kränkningar enligt 6 kap. § 10 skollagen (2010:800), 
2025-04-02 

   



 
 
 
 
 

42 (48)

Paragraf 70 

Information från grundskola  

Beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att:  

1. tacka för informationen. 

Beskrivning av ärendet 
Rektor John Danielsson informerar om aktuella ärenden på 
Örsundsbroskolan.  

Beslutsgång 
Ordförande frågar nämnden om den kan tacka för informationen, och 
nämnden svarar ja. 
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Paragraf 71 
Ärendenummer UN2025/40 

Godkännande av förstudie och förslag till 
genomförandebeslut för Salnecke förskola 

Beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att: 

1. godkänna förstudierapport ”Kapacitetsökning Salnecke förskola”, 
daterad 2025-03-20, 
 

2. godkänna ökad driftkostnad enligt preliminärt kalkylunderlag daterat 
2025-03-20, 
 

3. godkänna investeringsutgift för inventarier enligt 
preliminärt kalkylunderlag, daterad 2025-03-20. 

Utbildningsnämnden föreslår kommunstyrelsen att: 

1. beställa projektering, upphandling och genomförande av tekniska 
nämnden enligt förstudie ”Kapacitetsökning Salnecke förskola”, 
daterad 2025-03-20. 
 

2. utbildningsnämndens budget justeras med projektets utökade 
kostnader enligt kalkylunderlag, daterad 2025-03-20. 

Beskrivning av ärendet 
Utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden (fr.o.m. januari 2025 
utbildningsnämnden) beställde i november 2023 en förstudie för att 
kapacitetsöka Salnecke förskola (utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden 
8 november 2023, 193 §, UAN2023/1024). Uppdraget omfattade en 
jämförelse mellan olika alternativ med olika kapaciteter. Tre alternativ har 
utretts: kapacitet 80 platser (alternativ A) och kapacitet 100 platser (alternativ 
B) genom utbyggnad, ombyggnad och renovering, samt en kapacitet 120 
platser (alternativ C) genom nybyggnation.  



 
 
 
 
 

44 (48)

Aktuell rapport samlar det som gjorts under förstudieperioden. Förstudien 
rekommenderar att gå vidare med alternativ A då det bedöms ge störst 
koncernnytta utifrån verksamhetsbehoven, ekonomiska samt miljömässiga 
fördelar. Preliminärt färdigställande och verksamhetsstart bedöms möjligt 
under 2028.  

Yrkande 
Solweig Eklund (S) och Helena Andersson (MP) yrkar bifall till liggande 
förslag.  

Beslutsgång 
Ordförande frågar om nämnden kan besluta enligt liggande förslag och 
nämnden svarar ja.  

Beslutsunderlag 
Följande handlingar har legat till grund för beslutet:  

• Tjänsteskrivelse förskola Salnecke UN, 2025-03-20 
• Förstudierapport – Salnecke förskola, 2025-03-20 

Bilagor till förstudierapport: 

• VBU – Salnecke förskola, 2025-03-20 
• Kapitel 8 Förstudierapport - Ekonomi, daterad 2025-03-20  
• UN kalkylunderlag förskola Salnecke, daterad 2025-03-20  

Sändlista 
Beslutet skickas till:  

• Kommunstyrelsen, för åtgärd 
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Paragraf 72 
Ärendenummer UN2025/39 

Godkännande av förstudie och finansiering 
av programhandling ny förskola Enögla, 
Galgvreten 2:35 

Beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att: 

1. godkänna förstudierapport ”Enögla förskola, Öppna förskolan, Vård- 
och omsorgsboende” daterad 2025-03-20, 
 

2. godkänna ökad driftkostnad enligt preliminärt kalkylunderlag 
daterat 2025-03-20, 
 

3. godkänna investeringsutgift för inventarier enligt preliminärt 
kalkylunderlag, daterad 2025-03-20. 

Utbildningsnämnden föreslår kommunstyrelsen att:  

1. beställa en programhandling av tekniska nämnden 
enligt förstudien ”Enögla förskola, Öppna förskolan, Vård- och 
omsorgsboende” daterad 2025-03-20, 
 

2. finansiera programhandlingen inom projektets preliminära 
investeringsbudget. 

Beskrivning av ärendet 
Utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden (från och med januari 2025 
utbildningsnämnden) beställde i februari 2022 en förstudie avseende ny 
förskola som ersättning för befintlig förskola Enögla med tillfälliga lokaler 
(utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden 16 februari 2022, 6 §, 
UAN2021/1066). Uppdraget omfattade utredning av lokalisering, 120–160 
förskoleplatser, möjlighet till privat aktör som uppför förskolan, samt 
lokalisering för öppen förskola.  
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Enögla förskola bedrivs i inhyrda paviljonger med tillfälligt bygglov till 2027, 
men kan förlängas som längst till 2032 om en permanent lösning föreslås. 
Öppna förskolan bedrivs i kommunens egna paviljonger med permanent 
bygglov.  

Aktuell rapport samlar det som gjorts under förstudieperioden. Förstudien 
rekommenderar att på fastigheten Galgvreten 2:35 inrymma en ersättning av 
Enögla förskola i form av nybyggnation med samnyttjat kök tillsammans med 
ett nytt vård- och omsorgsboende på fastigheten, samt att öppna förskolan 
är kvar i sina befintliga lokaler. Preliminärt färdigställande och 
verksamhetsstart bedöms möjligt 2030 för förskolan. 

Om projektet ej genomförs går det temporära bygglovet för Enögla förskolas 
paviljonger ut 2027, och utbildningsförvaltningen saknar den kapacitet som 
behövs i området och Enköpings tätort. Detta innebär att kommunen inte kan 
erbjuda förskoleplatser som invånarna enligt lag har rätt till.  

Yrkande 
Solweig Eklund (S) yrkar bifall till liggande förslag.  

Beslutsgång 
Ordförande frågar om nämnden kan besluta enligt liggande förslag och 
nämnden svarar ja.  

Beslutsunderlag 
Följande handlingar har legat till grund för beslutet:  

• Tjänsteskrivelse förskola Enögla UN, 2025-03-20 

Förstudierapport – Enögla förskola, Öppna förskolan, Vård- och 
omsorgsboende, 2025-03-20 

Bilagor till förstudierapport: 

• VBU Enögla förskola, 2025-03-20 
• VBU Öppna förskolan, 2025-03-20 
• Kapitel 9 Förstudierapport - Ekonomi, 2025-03-20  
• UN kalkylunderlag förskola Enögla, 2025-03-20  
• Illustrationsplan, 2024-12-20 
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Sändlista 
Beslutet skickas till:  

• Kommunstyrelsen, för åtgärd 
• Teknik- och serviceförvaltningen, verksamhet fastighet, för kännedom 
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Paragraf 73 

Sammanträdet avslutas 

Beskrivning av ärendet 
Ordförande avslutar sammanträdet klockan 15.19.  
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